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Beste leden van de raad,  
 
Het station Breda en park Valkenberg zijn al lange tijd gebieden die extra aandacht vragen op het gebied van 
veiligheid. De afgelopen jaren zien we de overlast en veiligheidsproblematiek toenemen. Dit blijkt zowel uit het 
aantal meldingen dat de gemeente binnenkrijgt als uit de incidenten die handhaving en politie zelf constateren. De 
komende maanden, juni, juli en augustus, wordt daarom extra ingezet op de veiligheid in dit gebied. Zo komen er 
meer boa’s, wordt park Valkenberg beter verlicht en zet de gemeente extra in op het bestrijden van 
straatintimidatie.  
 
Gezamenlijke aanpak 
De gemeente werkt al jaren samen met verschillende partners om de veiligheid rond het station en park 
Valkenberg te verbeteren. De gezamenlijke inzet van de politie, Openbaar Ministerie, de NS, Arriva en Stichting 
Maatschappelijke Opvang is vastgelegd in een samenwerkingsovereenkomst (veiligheidsarrangement Station 
Breda e.o.). Op grond hiervan wordt dagelijks inzet gepleegd en operationeel samengewerkt aan een veilige 
stationsomgeving en een veilig park Valkenberg. Er zijn tevens korte lijnen met de wijkraad en de ondernemers in 
en om het station en park Valkenberg. De intentie is om de structurele aanpak voor de lange termijn gezamenlijk te 
evalueren en te vernieuwen. 
 
We monitoren de objectieve veiligheid (cijfers politie en handhaving) en de veiligheidsbeleving in de 
stationsomgeving en het park Valkenberg. De cijfers laten sinds de coronaperiode over de gehele linie een 
stijgende lijn zien. Het gaat dan zowel over geweld, overlastincidenten door drank en drugs als meldingen 
gerelateerd aan dak- en thuislozen in deze omgeving. Ook straatintimidatie vraagt daarbij steeds meer onze 
aandacht. Deze stijgende lijn willen we doorbreken. Het veiligheidsgevoel in onze binnenstad, dorpen en wijken is 
stadsbreed een belangrijke prioriteit. We blijven goed in de gaten houden waar de extra inzet van onze boa’s het 
hardst nodig is. Op dit moment is dat bij het station Breda en park Valkenberg: het visitekaartje van onze gastvrije 
stad. Iedereen moet zich in Breda veilig voelen op straat! 
 
In het verleden heeft tijdelijke extra inzet, alsmede het evalueren en vernieuwen van de structurele inzet, geleid tot 
vermindering van de problematiek. Gezien de complexiteit van de problematiek vraagt dit een integrale aanpak 
voor de lange termijn vanuit het sociaal domein, veiligheid en wijkzaken en voorzetting van de inzet samen met de 
genoemde partners. In de zomerperiode zien we vanwege het toenemende leven op straat vaak een toename van 
overlast en veiligheidsproblematiek in de omgeving van het station Breda en park Valkenberg. We nemen daarom 
deze zomer voor de korte termijn al extra maatregelen om de veiligheid te verbeteren. Daarmee gaat niet alle 
overlast verdwijnen, we zijn een grote stad en daar komt overlast voor. We hopen wel dat met deze maatregelen 
het veiligheidsgevoel in dit gebied toeneemt. Daarbij ligt de focus op de aanpak van straatintimidatie en het dealen 
van drugs. 
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Maatregelen zomermaanden 
De gemeente neemt in juni, juli en augustus in ieder geval de volgende maatregelen in de omgeving van het 
station Breda en Park Valkenberg: 

• De inzet van vier extra boa’s van het flexteam van Handhaving. Deze inzet komt bovenop de reguliere 
inzet vanuit handhaving. Deze boa’s gaan op basis van meldingen en registraties gerichte inzet plegen 
tegen de meest voorkomende overtredingen en overlast. Het is daarom belangrijk om overlast te blijven 
melden.  

• De gemeente zet extra in op het voorkomen van straatintimidatie. Hierbij worden ook boa’s in burger 
ingezet.  

• De gemeente plaatst tijdelijk twee lichtmasten in park Valkenberg. Deze komen te staan aan weerszijde 
van het hoofdpad. De plaatsing hiervan is afgestemd met onze ecoloog. 

• De binnenste banken op de Willemsbrug worden tijdelijk verwijderd vanwege de meldingen van 
straatintimidatie. De gemeente monitort of deze maatregel hier een positief effect op heeft. 

• De drie banken in de uiterste noordwesthoek van park Valkenberg worden tijdelijk weggehaald. Dit 
zijn de bankjes op de hoek van de singel met de KMA. De gemeente en politie zien hier veel 
gedrag dat overlast geeft en mensen voelen zich onveilig.  

• De gemeente monitort samen met partners het effect van de extra maatregelen. We zijn scherp op 
eventuele neveneffecten of het verplaatsen van problematiek. Zo is het straatteam van SMO betrokken, 
pleegt jongerenwerk Surplus extra inzet en heeft de gemeente nauw contact met BARKA die zich inzet 
voor dak- en thuisloze arbeidsmigranten. 

• De wijkkeet van handhaving komt meerdere keren per maand in het gebied te staan. Op deze manier 
kunnen omwonenden en mensen die langslopen in gesprek met onze boa’s en meldingen maken van 
overlast. 

• De extra inzet is afgestemd met onze samenwerkingspartners in het gebied, namelijk de NS, Arriva en de 
politie. Denk bijvoorbeeld aan de opvolging die de politie gaat doen naar aanleiding van de acties van de 
boa’s. 

 
Het tijdelijk verwijderen van zitbanken is geen maatregel die we graag nemen. Voldoende zitgelegenheid in het 
openbaar gebied is belangrijk voor de vele Bredanaars en bezoekers die er graag gebruik van maken. De overlast 
in het gebied vraagt tegelijk om een antwoord. De gemeente wil optreden tegen overlast en straatintimidatie, maar 
tegelijkertijd aandacht blijven houden voor de achterliggende factoren. Denk hierbij aan dakloosheid, gebruik van 
middelen en andere sociale vraagstukken. Als de gemeente geen oog heeft voor de achterliggende factoren, dan 
zal de overlast zich enkel verplaatsen van de ene plek naar de andere plek. Dit kan de gemeente echter nooit 
helemaal voorkomen. We werken hiervoor nauw samen met de verschillende partners in de stad.  
 
Na de zomermaanden evalueren we wat het effect is van deze maatregelen. Dit gebeurt onder andere door middel 
van een enquête over de veiligheidsbeleving. Bovendien zorgt de keet van Veiligheid ook voor extra informatie. Op 
die manier worden de plannen voor de lange termijn gestoeld op een actueel inzicht van de veiligheidsbeleving, 
feiten en cijfers. De resultaten worden meegenomen in de aanpak voor de lange termijn.  
 
We houden uw raad op de hoogte van de uitkomsten van de evaluatie en de lange termijn aanpak.  
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Eddie Förster, 
wethouder Veiligheid 
 


